
Vragen ter beantwoording voor de VV n.a.v. de informatieve VV op 27 februari jl. 
 
Vraag 1. Mag je de reserve kapitaallasten zuiveringsbeheer laten vrijvallen binnen het 
systeem zuivering? 
 
Antwoord 
De reserves vormen tezamen het eigen vermogen van Delfland. Welke reserves wij hebben, 
hoe deze worden gevoed en worden ingezet (onttrokken), wordt geregeld in de nota reserves 
en voorzieningen. Deze nota wordt vastgesteld door de VV. De VV is dus ook bevoegd om de 
nota te wijzigen. Hierbij dient rekening te worden gehouden met het volgende: 

- Middelen die in een taakgebonden reserve zitten, moeten binnen die taak blijven. 
- Wij moeten consistent beleid voeren. Dat betekent dat wij niet het ene jaar rechtsaf 

gaan, het volgende jaar links en dan weer rechts. De accountant toetst hier ook op. 
- De vorming van de reserves kapitaallasten (voor zowel zuivering als watersysteem) is 

onderbouwd met een investeringsplan. Dat is ook de grondslag voor het mogen 
reserveren en daarvoor het (extra) heffen van belastingen. De reserve opheffen 
betekent dat het investeringsplan terzijde wordt geschoven. 

- Als we de reserve kapitaallasten laten vrijvallen, dan kunnen de middelen eigenlijk 
alleen maar naar de tariefdempingsreserve. Volgens de nota reserves en 
voorzieningen moet de tariefdempingsreserve binnen vijf jaar worden onttrokken. 

 
Vraag 2. Is bekend wat de kostenveroorzakers zijn van de zuivering? 
 
Antwoord 
Ter verduidelijking: deze vraag werd gesteld bij het onderwerp waterspoor. 
Nee, dat is niet bekend. 
 
Vraag 3. Is Delfland het dichtstbevolkte waterschap? 
 
Antwoord 
Ja. Op basis van gegevens in de Waterschapsspiegel van de Unie van Waterschappen over 2022 
(meest recent beschikbare gegevens) is de inwonerdichtheid in het Hoogheemraadschap van 
Delfland 2.915 inwoners per km2 (oppervlakte 40.821 ha, aantal inwoners 1.190.000). De 
daaropvolgende dichtbevolkte waterschappen zijn Waterschap Amstel, Gooi en Vecht (2.025 
inwoners per km2) en Hoogheemraadschap van Schieland en de Krimpenerwaard (1.717 inwoners 
per km2).  

Bron: https://www.waterschapsspiegel.nl. 

Vraag 4. Wat doen andere waterschappen met direct toe te rekenen kosten? 

Antwoord 
Bij 8 van de 21 waterschappen, waaronder Delfland, worden de kosten rechtstreeks 
toegerekend. Het gaat dan om de kosten van kwijtschelding, kosten verkiezingen en woz 
kosten. Totaal gaat het bij Delfland om een totaalbedrag van circa € 9,6 mln. 
 
Vraag 5. Kunnen de belastingprofielen met woz-waarde € 250k en € 500k worden herzien 
naar waardeontwikkeling? 
 
Antwoord 
Ja, het is mogelijk om als Delfland de belastingprofielen aan te passen. Niet alle waterschappen 
hanteren dezelfde belastingprofielen.  

https://www.waterschapsspiegel.nl/


Bij de bedrijfsvergelijking tussen de waterschappen in de Waterschapsspiegel moeten uiteraard wel 
dezelfde belastingprofielen worden gebruikt om ze vergelijkbaar te maken.  

 
Vraag 6. Zijn de efficiencyreserves wettelijk bepaald? 
 
Antwoord 
Wij vermoeden dat hier een misverstand is ontstaan. Wij hebben namelijk geen 
efficiencyreserves. Wel analyseren wij een positief jaarresultaat waarbij we onderscheid 
maken in efficiency en niet-efficiency. 
 
Niet-efficiency betekent dat wij activiteiten niet of beperkt hebben uitgevoerd. Hierdoor 
houden wij budget over binnen een taak. Wij hebben belastingen geheven, terwijl wij dat niet 
hebben gebruikt. Dat resultaat voegen we toe aan de tariefdempingsreserve van de 
desbetreffende taak zodat we dat belastinggeld kunnen laten terugvloeien naar de 
belastingbetalers in de vorm van tariefdemping. 
 
Een efficiencyresultaat betekent dat we of meer geld hebben ontvangen dan begroot (hogere 
rentebaten, leges, minder kwijtschelding) of minder geld hebben uitgegeven door een 
geplande activiteit efficiënter uit te voeren (dus voor minder geld).  
 
Hierover is het volgende geadviseerd door Deloitte: 

• De Waterschapswet geeft bij het vaststellen van de heffingen een ruime 
beleidsvrijheid aan waterschappen. Datzelfde geldt voor het BBVw ten aanzien van de 
verwerking van de resultaten van de verschillende taken, waaronder de 
reservevorming. Uit de toelichting bij het genoemde vonnis blijkt dat er fiscaal-
juridische beperkingen zijn aan het bestemmen van het resultaat (samengevat: 
resultaatbepaling per taak en onderbouwing van de reservevorming). Dit vraagt om 
een heldere methodiek voor het analyseren van de jaarrekeningresultaten per taak, 
aangezien deze analyse relevant is voor de wijze van verrekening van het resultaat 
met de reserves. 

• De uitkomst van deze analyse is namelijk relevant voor de mogelijkheden van 
verwerking van deze resultaten (naar “taakreserve”, of vrij besteedbaar). In principe 
moeten de resultaten op een taak worden toegerekend aan één van de desbetreffende 
taakreserves. Bij (aantoonbare) efficiencyvoordelen kan een (deel van het) saldo vrij 
besteedbaar zijn. 

 
In de nota reserves en voorzieningen is opgenomen dat we efficiencyvoordelen toevoegen aan 
de algemene reserve vrij besteedbaar. Vanuit de algemene reserve vrij besteedbaar kan de 
VV besluiten om van een bepaalde taak het tarief te verlagen, beleid te intensiveren of 
nieuwe activiteiten te ontplooien. Deze werkwijze geeft de VV ruime beleidsvrijheid. 
 
Vraag 7. Er zou informatie worden gedeeld over onze dempingsreserves en dan of dit wordt 
veroorzaakt door geraamde vs daadwerkelijke waardes? 
 
Antwoord 
Op pagina 68 van de Begroting 2024 en meerjarenraming 2025-2028 staat: 
Tariefdempingreserves 

De tariefdempingreserves worden ingezet om na de berekening van de belastingtarieven 
volgens de bestaande systematiek een of meer tarieven te compenseren (lees: te verlagen). 



Voor 2024 zetten we beide reserves in: € 1,2 miljoen binnen het watersysteem voor de 
categorie ongebouwd en € 2,8 miljoen voor zuiveringsbeheer. 

De inzet van de tariefdempingsreserves om de tarieven te verlagen, gebeurt bij het opstellen 
van de begroting. Dus op basis van geraamde waardes (dat moet ook wel, want de 
belastingtarieven moeten voorafgaand aan een belastingjaar worden vastgesteld). 
Bij de bestuursrapportage kan aan de tariefdempingsreserves worden toegevoegd dan wel 
onttrokken op basis van ontwikkelingen die in dat jaar plaatsvinden. Deze mutaties hebben 
geen impact op de belastingtarieven (die zijn immers voor dat jaar vastgesteld). 
 
Vraag 8. Hoe wordt de inzet van de tariefdempingsreserves bepaald? 
 
Antwoord 
Ten eerste schrijft de nota reserves en voorzieningen voor dat een toevoeging aan een 
tariefdempingsreserve binnen vijf jaar moet worden onttrokken. Ten tweede wordt met het 
opstellen van de begroting en de meerjarenraming gekeken hoe de tarieven (lasten per 
profiel) zich ontwikkelen. Dat willen we graag geleidelijk laten gebeuren. Rekening houdend 
met deze twee uitgangspunten beoordelen we hoe we de tariefdempingsreserves zo goed 
mogelijk kunnen inzetten. Tegelijkertijd worden deze reserves ook gebruikt om tekorten bij 
de bestuursrapportage en bij de analyse van het jaarresultaat op te vangen. Voor het 
betreffende begrotingsjaar heeft dat geen effect, maar voor de eerder afgegeven 
meerjarenraming kan dat wel gevolgen hebben. 
 
Vraag 9. Hoe wordt de waarde van de glastuinbouw opstallen berekend en op basis waarvan 
vindt de aanslagoplegging plaats? 
 
Antwoord 
Bij de waardebepaling in het kader van de Wet WOZ wordt buiten aanmerking gelaten de waarde 
van “ten behoeve van de land- of bosbouw bedrijfsmatig geëxploiteerde cultuurgrond, voor zover 
die niet de ondergrond vormt van gebouwde eigendommen” (art. 2 lid 1, onderdeel a, 
Uitvoeringsregeling uitgezonderde objecten Wet WOZ).  

Hieronder vallen dus niet de glasopstanden en evenmin de ondergrond van glasopstanden. De 
waarde daarvan moet dus wel worden bepaald en maakt onderdeel uit van de WOZ-waarden van 
de onroerende zaken waarvan ze deel uitmaken. Wel zijn voor de onroerendezaakbelastingen de 
bedrijfsmatig aangewende glasopstanden en de ondergrond daarvan (ongeacht of de teelt 
plaatsvindt in de volle grond of op basis van substraatteelt) vrijgesteld. 

Voor de watersysteemheffing geldt geen vrijstelling voor glasopstanden en de ondergrond daarvan. 
Waterschappen heffen dus watersysteemheffing gebouwd over de (waarde van) glasopstanden. 
Daarvoor geldt als heffingsmaatstaf de WOZ-waarde die immers mede omvat de waarde van de 
glasopstanden en de ondergrond daarvan. 

Vraag 10. In de informatieve VV werd gesproken over een rapport van Dalhuisen. 
 
Antwoord 
Na enig zoekwerk is een rapport “Economic policy instruments and sustainable water use” van 
Jasper Dalhuisen uit 2002 gevonden. Hierin wordt een tariefstructuur aan de hand van 4 principes 
beschreven: de mate waarin de kosten volledig gedekt worden, economische efficiëntie, 
rechtvaardigheid en de administratieve efficiëntie en uitvoerbaarheid. Het rapport is bijgevoegd. 

 



Vraag 11. Wat is de discrepantie tussen de afname van drinkwater en het water dat 
uiteindelijk wordt afgevoerd en waardoor is dit te verklaren? 
 
Antwoord 
Deze vraag kunnen we alleen kwalitatief beantwoorden en niet kwantitatief. De afname van 
drinkwater wordt voor een belangrijk deel gebruikt voor alledaagse zaken zoals drinken van 
water, koffie, thee, koken, douchen, wc doorspoelen, wassen etc. Dit water gaat vrijwel 
allemaal het riool in. Maar water wordt ook gebruikt voor het sproeien van de tuin of de auto 
wassen. Dat water gaat niet (volledig) het riool in. Daarentegen wordt regenwater dat op 
daken valt en waarvan de regenpijpen zijn aangesloten op de riolering ook aangeboden bij de 
afvalwaterzuiveringsinstallaties (AWZI’s). Er zijn bedrijven die water afvangen en 
hergebruiken of water lozen in het oppervlaktewater. Ook zijn er ontwikkelingen gaande dat 
wc’s worden doorgespoeld met opgevangen water. 
 
 


